
جناب آقای سیدشجاع الدین امامی رئوف
صاحب امتیاز و مدیرمسئول محترم نشریه نساجی 

امروز

با سلام، نظر به این که در صفحات 50 و51 شماره 145 
آن نشریه وزین، مقاله ای تحت عنوان »چالش های صنایع 
نساجی کشور« به قلم جناب آقای مهندس ناصر زجاجی 

نوشته شده بود؛ لازم می داند مراتب زیر را معروض نماید:
1- به نظر می رسد اطلاعات نویسنده محترم مقاله در باب 
پرداخت  در  اما  می باشد  عمیق  و  وسیع  نساجی،  صنایع 
چالش های صنعتی کشور از این اطلاعات کمتر استفاده گردیده 
و چالش صنعت نساجی را صرفاً در چند مورد واحدهای صنعتی محدود کرده اند از این رو درخواست 
می شود ایشان نسبت به ارائه چهره واقعی نساجی کشور و چالش های رو در روی آن به طور مفصل 

و راهبردی اظهارنظر فرمایند.
2- این که موضوع عدم تولید چادرمشکی را تلویحاً به دلیل فقر اطلاعات نساجی و رنگرزی 
عنوان نموده اند؛ نوعی انکار توانمندی های مهندسین نساجی و رنگرزی می باشد. اینجانب پس 
از اتمام تحصیلات دانشگاهی، به مدت 6 سال در واحدهای مختلف نساجی از جمله واحدهای 
دست اندرکار تولید نخ مداوم پلی استر و رنگرزی آن اشتغال داشته ام و اطلاعاتی در این خصوص 

کسب کرده ام.
اطلاعات اینجانب که بیشتر مربوط به سال های دهه پنجاه می باشد، شاید کهنه باشد اما آنچه نوتر 

می باشد، موید بیشتری بر اطلاعات اینجانب است.
دست یابی به نخ پرتاب پلی استر مداوم ) فیلامنت( هیچ محدودیتی ندارد و امکان خرید ماشین آلات 

مربوطه ) اگر در داخل نباشد( کاملًا ممکن است.
دست یابی به بافت های مختلف از جمله بافت ژاکارد در داخل کشور با وجود ماشین آلات مدرن 
بافندگی نیز ممکن است و اگر هم فعلًا ماشین آلات به حد کافی در کشور نباشد، خرید آن با توجه 

به آنکه امروزه سرعت بافت بسیار زیاد شده، کاملًا ممکن است.
در مورد رنگرزی اولاً فقط سیاه پرکلاغی مورد مناقشه نیست. رنگرزی سیاه پرکلاغی به خصوص 
رنگ های دیسپرس جدید و یا ماشین های رنگرزی درجه حرارت بالا که امروزه از گذشته بسیار 
پیشرفته  تر شده نیز امر مشکلی نیست و بعید است تکنولوژی خاصی را بطلبد اما در مورد سیاه 
پرکلاغی، توجه دوستان را به این امر جلب می نماید که اگر به یک فروشگاه پارچه چادر مشکی 
مراجعه کنند، پارچه های مختلف چادر مشکی را کنار هم بگذارند، هر یک فام خود را دارند. برخی 
ته رنگ زرد دارند، برخی قرمز و برخی آبی؛ لذا کلمه پرکلاغی نمی تواند معرف صرف یک فام با 
طول موج مشخص باشد.  به نظر می رسد عدم تولید چادر مشکی در ایران بیشتر دلایل تجاری و 
اقتصادی دارد تا دلایل فنی. خواهشمند است مراتب را در آن نشریه درج فرمائید تا صاحب نظران 

نسبت به آن اظهارنظر دقیق نمایند.

                                                         با تشکر
                                                                سیدمصطفی هاشمی طبا

                                                                   مدیرعامل شرکت مشاوران تمشکین راد

جناب حاج آقا سلطانی
مدیرکل محترم اداره اطلاعات استان اصفهان

حضرت  آقا  سوگواری  ایام  تسلیت  عرض   و  احترام  و  سلام  با 
اباعبدالحسین)ع(، بدین وسیله به استحضار می رساند واردات بی رویه 
پارچه از کشورهای بیگانه، سرازیر شدن منسوجات به کشور، صنایع 
نساجی را در معرض تعطیلی کامل قرار داده که به دنبال این واردات 
بی رویه اخیراً حدود 200 هزار تن پارچه از کشور هندوستان در راستای 
تهاتر فروش نفت از طریق نهادهای دولتی و نظامی وارد کشور شده 
که عملًا نیاز کشور به پارچه را فقط با این یک مورد واردات برای 
یک سال برطرف ساخته و در واقع توقف خطوط تولید کارخانجات داخلی 
ایران از  اینجانب اگر دولت  برای این مدت حتمی است که به نظر 
خیر مطالبات خود صرف نظر می کرد؛ شاید به نفع کلی کشور بود چرا 
که با این عمل، هم ارز بیت المال از دست رفته و هم صنایع داخلی 
نابود می شود و در صورت بخشش بیت المال حداقل از نابودی صنایع 
و بیکاری جوانان جلوگیری می شد که در این رابطه در ده ماهه اول 
دولت یازدهم نیز معادل 1/2 میلیارد دلار نخ وارد کشور شد که این 
میزان معادل تولید 70 کارخانه نساجی با جمعیت حدود 10 هزارنفر 
کارگر و تولید روزانه هر کارخانه 6تن تولید داشته باشند؛ می باشند و به 
معنی واقعی ما برای70 کارخانه هندی و 10 هزارنفر کارگر هندی شغل 
ایجاد کرده و بنجل های آنان را وارد کرده و در حقیقت با این روش، 
کارگران ایرانی و کارخانجات ایرانی را خانه نشین کرده؛ مصیبت مضاعف 
اینکه در کلیه جوامع صنعتی وقتی صنایع با رکود مواجه می شوند دولت 
آنان می آید لکن در  با استمهال مطالبات و ادعاهای خود به کمک 
کشور ما در شرایطی که انبارها پر از محصولات و کارخانجات برای 
پرداخت دیون ممتازه خود از قبیل حقوق کارکنان با مشکل مواجه و با 
تأخیر چندماهه پرداخت می کنند، متأسفانه سازمان اقتصاد و دارایی برای 
مطالبات خود که مورد تأیید و رضایت کارخانجات نیست؛ از روش های 
از حساب های  یا برداشت  از قبیل مسدود کردن حساب ها  ناپسندی 
بانکی و ... استفاده می کنند که با این کار تیر خلاص را بر پیکر نیمه 
جان صنعت وارد ساخته و به قول سعدی علیه الرحمه »یکی بر سر 
شاخه بن می برید...« لذا با عنایت به دیدگاه های خداپسندانه و منصفانه 
حضرتعالی، خواهشمند است برای رضای خدا و به راه نیفتادن لشکر 
بیکاری که تبعات غیرقابل جبرانی را خواهد داشت؛ دستور فرمائید به طور 

ضرب الاجل اقدامات پیشگیرانه به عمل آید.
              

                                             مظفر چلمقانی
                                                  دبیر انجمن صنفی کارفرمایان 
                                                صنایع نساجی استان اصفهان
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